
C H ESTI ONAR U L  

Pentru prima dată ar:n cumpărat «Teatrul azi» (nr. 3) din foaierur 
Teatrului uNottara• - mai mult întîmplător - Ji trebuie să mărturi.: 
sesc că nu m-a atras foarte tare. Mai tîrziu - Ji tot întîmplător -
am găsit numerele 7-8 Ji 9-1 0  • , devenind apoi o cititoare fidelă 
a revistei dvs. Numerele următoare le-am procurat de la difuzori 
particulari (după îndelungi căutări) Ji de la redacfie. 

Nu Jti u exact ce intelegeti prin publicistica teatrală. Tn general 
citesc articolele apărute săptămînal în «România l iterară» (cronică 
teatrală) Ji «Litere, arte, idei» care cuprinde interviuri Ji  informati i' 
extrem de interesa·nte cu Ji despre oameni de teatru; în rest - articole 
ocazionale în «Contrapunct» Ji (chiar) din cotidiene. 

Mă interesează în primul rînd cronica dramatică Ji  informatii le 
externe; vă rog să publicati mai multe informatii în cadrul rubricii 
«Scena lumii>•l  Consider benefică publ icarea unor opinii diferite în 
legătură cu acelaJi spectacol. Un singur lucru ar fi de reproJat: faptul 
că aceste cronici apar cu o mare întîrziere fată de data cînd a avut 
loc premiera; dar, probabi l ,  această problemă o veti rezolva în timp. 

V-aJ sugera �ă rezervati un spatiu mai mare interviurilor, precum 
Ji lărgirea cercului celor intervievati {pctori Ji regizori mai tineri, des
pre care se ştie foarte putin şi, în special, personalităti le marcante 
ale vieti i teatrale). Nu vreau să vă critic, dar (trecînd peste faptu 1 
că revista nu contine nici un interviu cu Liviu Ciulei sau Andrei 
Şerban) mi se pare inadmisibilă fipsa unui interviu şi a unor informati i  
mai  vaste în legătură cu Peter Brook. " • 

Găsesc foarte. bu'nă ideea publicării acelor . fragmente din jurnalul 
lui  Alexandru Tatos Ji jile cea a intr9ducerii «Avanscenei ». 

Grafica mi se pare foarte bună., 
Apreciez in mod deosebit articolele semnate Cristina Dumitrescu 

Ji Mar.ian Popescu: M-a im presionat articolul lui Dumitru Solomon 
- «Nu avem nevoie de teatru». 

Merg la teatru cam o dati pe săptămînă (chiar mai des ' dacă 
am ocazia) Ji urr:niresc programul T.N.B., care (cred eu) în ciuâa 
acestei avalanJe de premiere a reuşit să mentină un nivel ridicat 
al calităti i. • 

Nu mă interesează un anumit fel de spectacole. TotuJi, l-aş cita 
aici pe Andrei Şerban care spunea: «Mă interesează piesele care _ 
dau speranta: nu o sperantă idioată Ji un optimism naiv, ci o senzatie 
de energie». 

Cred că revista poate contribui la înviorarea vietii teatrale, cu 
conditia. abordtri i u.nei critici care să fie în primul rînd obiecti
vă, şi apoi constructivă, creati vă, car� să, contribuie la afirmarea rea
le lor valori (chiar dacă se îndepărtează de «traditia teatrului româ
nesc») Ji respi.�gere� ca_tegorică a non-valorilor. Tn caz contrar, pot 

exista două react i i :  să se ajungă fie la un teatru fals, artificial, fie 
la ignorarea opiniei dvs. 

Tn acelaJi timp trebuie să incercati a atrage un număr cît mai 
mare de cititori (totuJi sugestia de a o face mai accesibilă nu mi 
se pare cea mai potrivită). Tn acest sens v-aş propune distribuirea 
revistei în special în fopierele teatrelor Ji chiar la agenti i le de bilete. 
Nu intentionez să mă abonez la rev,istă. 

Consider că ')'lUnea pe care o depuneti pentru ca această revistă 
să existe este �n gest admirabil, în conditi i le în care (cred că) s-ar 
putea să aveti senzatia că vorbiti în gol. Dar desigur (Ji) aceste 
scrisori vin să infirme presupunerea mea. 

Vă doresc m ult succes în continuare pe acest • drum pe care ati 
pornit. 

Mă numesc Rucsandra Ghitescu Ji sînt elevă la Liceul «Mi hai Vi-
teazul». ' ' 

Adr�sa: Şos. l ancului nr. 33, bloc 1 05 A, se. A, et. I V, ap. 
1 4, sector 2, B�cureJti. (co9 73376). 

P.S.: Am aflat că nr. 7-8 cuprinde un interviu cu Liviu Ciu lei 
(felicitări). 

25 noiembrie 1 991  
, 

• E,vorba, evident, de �r. 7-8 şi  9-1 0/1990 
•• I nterviuri  JÎ i nformati i tn legAturi cu liviu Ciulei,  Andrei Şerban fÎ Peter Brook 

in nr. 7-8/1 991 .  
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